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PROCES VERBAL 

al ședinței Autorității Teritoriale de Ordine Publică de pe lângă      

Consiliul General al Municipiului București                                              

din data de 26 ianuarie 2024, ora 09:00 

 

Ședința a avut loc la sediul Primăriei Municipiului București, B-dul 

Regina Elisabeta nr. 47, sector 5, etaj 3, la care au participat 13 membri 

ai Autorității Teritoriale de Ordine Publică București (3 fizic și 10 online). 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bună ziua! Bine ați venit la ședința Autorității Teritoriale de Ordine 

Publică a Municipiului București, s-au alăturat aproape toți membrii, putem 

să începem. Mulțumesc pentru prezență celor din sală, sunt puțini în sală, 

foarte mulți în online. Așa cum am transmis în convocare, avem două 

subiecte care ne vor fi prezentate de domnul director Stroe Eduard -

Valentin de la Direcția de Poliție Locală și Control a Municipiului București, 

iar la punctul trei o să discutăm Planul strategic anual, documentul pe care 

vi l-am trimis, și în funcție de comentariile și sugestiile pe care o să le aveți 

o să îl supunem la vot. Dacă sunt alte aspecte pe care ați vrea să le 

discutăm în această ședință? Ok, atunci o să începem! În primul rând, îi 

urez bun venit domnului director, o să avem și pe ordinea de zi a ședinței 

Consiliului General de miercuri, 31 ianuarie, proiectul de hotărâre prin care 

dumneavoastră sunteți validat ca membru al Autorității, din câte știu nu o 

să fie nicio problemă, la următoarea ședință o să fiți colegul nostru cu acte 

în regulă. Vă mulțumesc că ați fost de acord să discutați despre aceste 

subiecte pe care eu le consider importante, sper că și ceilalți colegi sunt 

de acord. Astfel că, cu acordul dumneavoastră o să începem cu prestarea 

activității pe care o desfășurați în Centrul Vechi, am propus acest subiect 
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tocmai pentru că la chestionarul public pe care l-am efectuat la începutul 

lunii decembrie, a reieșit o creștere a numărului de cetățeni care consideră 

că Centrul Vechi este o zonă nesigură față de indicatorii din anul 2022, și 

cum Centrul Vechi este un loc important din București prin prisma atracției 

pentru cetățenii străini, și nu numai, sunt multe evenimente care se 

desfășoară acolo, cu un număr mare de persoane care îl tranzitează, cred 

că e util să cunoaștem care e activitatea, cu riscurile, vulnerabilitățile, și 

poate ne spuneți și cum să sprijinim din partea Autorității activitatea 

dumneavoastră ca să se îmbunătățească.   

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Bună ziua! Mulțumesc pentru invitație, vizavi de problematica 

Centrului Istoric, desigur noi avem o cooperare foarte bună cu Serviciul 

din cadrul DGPMB care acționează în Centrul Istoric, într-adevăr sunt mai 

multe probleme vizavi de ce înseamnă starea infracțională și 

contravențională în Centrul Istoric, faptul că sunt foarte mulți străini care 

tranzitează zona, bineînțeles, că acest lucru atrage și numeroase 

persoane care sunt interesate de a intra în contact cu aceștia, pentru a le 

cere bani, sau pentru a desfășura anumite activități cu conotații sexuale, 

avem și foarte multe furturi, persoane fără adăpost care încearcă prin 

anumite metode să apeleze la mila acestor persoane. Direcția Generală 

de Poliție Locală și Control a Municipiului București are în această zonă o 

Direcție de ordine publică, numită Direcția Centrului Istoric care are 

competență între Bulevardul cuprins între Regina Elisabeta – Bd. I.C. 

Brătianu – strada Halelor – Splaiul Independenței și Calea Victoriei. 

Lucrătorii din cadrul acestei direcții, în cooperare cum vă spuneam și cu 

Serviciul de specialitate al Poliției din Centrul Istoric acționează în 

permanență prin patrulare, avem și puncte fixe de control auto în vederea 

respectării și punerii în aplicare a tuturor actelor normative în vigoare 
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potrivit competențelor. Și anul trecut lucrătorii acestei direcții au acționat 

pentru respectarea prevederilor legale, reducerea fenomenului 

infracțional, atât prin prevenție, cât și prin sancționarea faptelor de 

încălcare a legislației în vigoare. Ca și rezultate obținute în perioada 

01.01.2023 - 31.12.2023, au fost legitimate 14.419 persoane, s-au aplicat 

12.973 de sancțiuni contravenționale, persoane fără adăpost depistate 

138, și, aici, fac o paranteză, foarte multă lume spune că Centrul Istoric 

este plin de persoane fără adăpost, singura posibilitate pe care o avem 

dacă săvârșesc fapte de natură contravențională este să-i sancționăm, în 

schimb, noi putem să le propunem instituționalizarea în Centrul Direcției 

de Asistență și Protecție Socială, dar foarte mulți dintre aceștia refuză, așa 

că mai neoficial, încercăm o relocare a lor, dar cu forța nu prea avem 

motive să-i luăm de acolo. Au fost identificate și persoane cu tulburări de 

comportament care cu sprijinul Serviciului de Ambulanță au fost internate, 

totodată, am depistat și minori lipsiți de supraveghere - 11, s-au constatat 

anul trecut 33 de infracțiuni, iar ca număr de sesizări/autosesizări au fost 

14.798, au fost aplicate mai multe contravenții și în zona de rutieră 

conform OUG nr. 195/2002 și anume 5818, ca și sancțiuni, numărul total 

al acestora pe Legea nr. 61/1991 au fost 3570, pe HCGMB nr. 120/2010 

privind aprobarea normelor de salubrizare și igienizare ale municipiului 

București - 849, pe Legea nr. 349/2002 privind interzicerea fumatului în 

spațiile publice – 249, HCGMB nr. 118/2004 privind exercitarea activității 

de comercializare pe principalele rețele stradale  - 239, Legea nr. 

448/2006 privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu 

handicap  - 9, HCGMB nr. 247/2018 privind aprobarea regulamentului 

privind salubrizarea, igienizarea și înfrumusețarea Centrului Istoric – 21 

de sancțiuni, legea nr. 185/2013 privind amplasarea și autorizarea 

mijloacelor publicitare – 3 sancțiuni, HCGMB nr. 304/2009 privind 

aprobarea normelor de protecție a spațiilor verzi a fost aplicată o 
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sancțiune. Numărul total al sancțiunilor 12.973. Totodată, efectivele 

DGPLCMB au asigurat măsuri de siguranță publică pentru un număr de 

38 de evenimente cultural-artistice, religioase, delegații. În sprijinul 

acestora am avut și Serviciul de Intervenții la Evenimente dar și Direcția 

Control din cadrul DGPLCMB care au desfășurat controale, activități în 

domeniul disciplinei în construcții, au fost sesizate organele de cercetare 

penală în 24 de cazuri, pentru nerespectarea prevederilor Legii nr. 

50/1991, și au fost aplicate 23 de sancțiuni contravenționale în 

conformitate cu prevederile art. 36 lit. b din Legea nr. 422/2001 privind 

protejarea monumentelor istorice în cuantum de 5.000 lei. În ceea ce 

privește domeniul Desființări Ilegale au fost întocmite 25 de Proiecte de 

Dispoziții de Primar General pentru desființarea pe cale administrativă a 

construcțiilor/teraselor de alimentație publică edificate ilegal pe terenul  

aparținând domeniului public al Municipiului București și a fost sesizat 

Parchetul de pe lângă Judecătoria Sectorului 3 pentru săvârșirea 

infracțiunii de executare de lucrări de construire fără autorizație de 

construire, prevăzută de art. 24, lit. a din Legea nr. 50/1991, în 14 cazuri. 

De asemenea, ca urmare a măsurilor dispuse prin procesele verbale de 

inspecție, au fost desființate 6 construcții/terase de alimentație publică.  

În domeniul comercial au fost verificați 82 de agenți economici, fiind 

aplicate 82 de sancțiuni contravenționale în cuantum de 131.100 lei. Ca și 

abateri, se numără ocuparea domeniului public a Municipiului București 

fără a deține documentația necesară: aviz de amplasament, lipsă cursuri 

de calificare, abaterile constatate încalcă prevederile OG nr. 99/2000, fiind 

întocmite 76 de procese verbale de constatare și sancționare a 

contravențiilor în cuantum de 106.600 lei. Abateri au fost constatate și în 

ceea ce privește fumatul în spații închise și au fost întocmite 4 procese 

verbale de constatare și sancționare a contravențiilor în cuantum de 
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20.000 lei. Au mai fost abateri vizavi de neprezentarea registrului unic de 

control, vitrine exterioare neigienizate corespunzător. 

În domeniul controlului ecologic și protecției mediului, polițiștii locali 

au acționat în perimetrul Centrului Istoric ca urmare a sesizărilor care au 

avut ca obiect disconfortul fonic generat de activitățile de tip club și bar, 

după orele 22:00, fiind organizate 2 acțiuni de verificare a agenților 

economici care administrează localuri de administrație publică. Au fost 

efectuate măsurători sonometrice în urma cărora s-au emis 2 Buletine de 

Analiză Sonometrică, totodată fiind întocmite și 15 procese verbale de 

constatare și sancționare a contravențiilor. 

De asemenea, polițiștilor locali le-au fost repartizate spre soluționare 

un număr de 14 petiții care au avut ca obiect și alte probleme, în afară de 

disconfortul fonic, cum ar fi: zone cu existența plantei buruienoase 

ambrozia, disconfort olfactiv, pisici fără stăpân.  

În domeniul transporturi și utilități publice au fost multiple acțiuni de 

control în domeniul transportului de persoane în regim de taxi în zona 

Centrului Istoric, în vederea combaterii faptelor de natură 

contravențională, precum și desfășurarea de activitate de transport 

persoane în regim de taxi fără autorizație taxi sau certificat de atestare a 

pregătirii profesionale. Cu ocazia acestor acțiuni s-au desfășurat 

următoarele activități: 

- s-au verificat 158 autoturisme taxi; 

- s-au întocmit 52 procese verbale de constatare și sancționare a 

contravenției cu amenzi în sumă de 117.500 lei; 

- s-au întocmit 158 procese verbale de inspecție; 

- au fost reținute 16 autorizații taxi; 

- s-au întocmit 13 adrese către autorități de autorizare din județul 

Ilfov cu solicitarea de aplicare a măsurilor complementare. 
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Vizavi de controlul salubrității au fost întocmite 5 procese verbale de 

constatare și sancționare a contravențiilor, în baza HCGMB nr. 247/2018, 

HCGMB nr.345/2020 și au fost încheiate 32 de procese verbale de 

inspecție ca urmare a verificărilor efectuate la agenții economici. 

Vizavi de controlul lucrărilor edilitare și afișaj stradal au fost întocmite 

9 procese verbale de constatare și sancționare a contravențiilor, somații 

către Compania Municipală Iluminat Public pentru deficiențele privind 

iluminatul public, și somații către Administrația Străzilor pentru deficiențele 

din carosabil. 

Pentru anul 2024 ne propunem o creștere a măsurilor preventive, și, 

totodată să adaptăm misiunile de ordine publică în funcție de situația 

operativă, cu accent pe atitudinea proactivă și creșterea prezenței în 

stradă, și creșterea transparenței instituționale prin asigurarea unui nivel 

calitativ ridicat al comunicării între structurile care acționează în această 

zonă. Cam acesta este un scurt bilanț al activității pe anul 2023 în ceea ce 

privește Centrul Istoric. Mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumim pentru informații! Înainte să dau cuvântul colegilor pentru 

întrebări sau informații, doar o scurtă informație: care este numărul 

personalului care alcătuiește Direcția Centrului Istoric? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Direcția Centru Istoric are aproximativ 60 de angajați.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și dintre aceștia, câți sunt cu activitate operativă? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Toți au activitate operativă.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Dacă sunt întrebări sau observații din partea colegilor? Dacă nu 

sunt, am eu câteva întrebări. Cum se întâmplă colaborarea între Poliția 

Capitalei și instituția dumneavoastră, și dacă este o colaborare și cu Poliția 

Locală a sectorului 3 având în vedere că administrativ Centrul Istoric este 

în sectorul 3. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, cum vă spuneam și mai devreme, cu Poliția Capitalei colaborăm 

foarte bine și în special cu acel Serviciu care își desfășoară activitatea 

exclusiv în Centrul Istoric. În ceea ce privește Poliția Locală sector 3 

pentru a evita suprapunerile, zona a fost în trecut împărțită și s-a menținut: 

pe străzi, pe zone de patrulare și de acțiune. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Adică aveți o discuție cu Poliția Locală sector 3 și stabiliți împreună, 

„pe strada această acționează ei, pe strada aceasta dumneavoastră”, așa 

se întâmplă, nu? E un plan care se stabilește la începutul anului?  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, într-adevăr am împărțit zona teritorială, nu eu personal, e un plan 

întocmit demult, a funcționat, am mers în continuare pe acesta.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

În ceea ce privește parcarea în Centrul Vechi, teoretic marea 

majoritate a străzilor sunt pietonale, practic vedem că sunt multe mașini 

parcate, majoritatea din câte am constat eu de la instituții, adică ori ale 

angajaților, ori ale persoanelor care vin cu anumite solicitări la instituții, și 

voiam să vă întreb care știți dumneavoastră că este reglementarea din 

punctul acesta de vedere în Centrul Vechi?  
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Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Parcarea în Centrul Vechi este reglementată de o Dispoziție a 

Primarului General, care ne spune că avem un interval de aprovizionare 

pentru agenții economici între 06:00-10:00, în afara acestui interval 

accesul în Centrul Vechi este interzis cu excepția autorităților care au 

competențe în asigurarea ordinii publice, salvarea vieților și așa mai 

departe, adică: Poliție, Jandarmerie, ISUBIF, aflate în misiune. Într-adevăr 

sunt cetățeni, angajați sau instituții care nu respectă această Dispoziție, 

vă asigur că toți au fost sancționați, sau sunt în curs de sancționare.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Dar de acei bolarzi cine se ocupă, cine e responsabil să-i coboare 

atunci când e o intervenție, și suntem în afara orelor acelora de 

aprovizionare și trebuie să intre Ambulanța, teoretic sunt ridicați, cum se 

întâmplă? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Din câte știu, acei bolarzi nu funcționează, sunt lăsați, nu există o 

restricție în sensul acesta în Centrul Vechi, există posibilitatea să mă înșel, 

dar din controalele pe care le-am efectuat personal nu am văzut așa ceva, 

vă spun doar că cei care parchează neregulamentar sau încalcă 

prevederile DPG de a pătrunde în Centrul Vechi pe acces interzis sunt 

notificați și sancționați.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc! De asemenea, în ceea ce privește terasele sunt 

anumite străzi din Centrul Vechi unde din cât am putut să constat se 

respectă regulamentul, respectiv distanța pe care trebuie să o respecte o 

terasă până la mijlocul străzii, la alte străzi nu se întâmplă asta, sunt ca 

un fel de labirint, unele mai în față, unele mai în spate, unele nu au deloc 
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pentru că nu au activitate, altele se extind mai mult. Din acest punct de 

vedere spuneați că au fost niște sancțiuni date, dar ce se poate face mai 

mult pentru a opri acest fenomen, mi se pare că aceste sancțiuni nu sunt 

ori suficient de mari, ori suficient de mult.  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, într-adevăr sunt anumite terase care s-au întins mai mult decât 

trebuie conform regulamentului teraselor, această problemă este în 

atenția noastră, urmează în viitorul apropiat să desfășurăm mai multe 

activități de control în acest sens și cei care nu respectă poziționarea și 

acea limită de extindere a terasei, vor fi o dată sancționați dar și desființați 

până la urmă prin Dispoziția Primarului General.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Dar în concret ce se întâmplă? Să zicem că îl sancționați, mută în 

momentul respectiv terasa sau doar plătește și lasă mesele, scaunele la 

loc și așteaptă o nouă vizită când o fi aceea? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Nu! Pentru amplasarea teraselor le trebuie un aviz de la Primărie, în 

acel aviz de amplasament li se trasează regula jocului, în situația în care 

aceștia se întind mai mult, în urma controlului, în urma constatărilor 

primesc într-adevăr o sancțiune și o somație ca în 72 de ore să se alinieze 

regulamentului, în situația în care nu vor face acest lucru prin Dispoziție 

de Primar General vom proceda la demolarea acelei terase.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Apropo de dispozițiile de desființare, spuneți că au fost emise 14 și 

puse în aplicare 6, cu diferența ce s-a întâmplat, de ce nu au fost puse în 

aplicare, care e stadiul? 
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Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Au fost emise aceste Dispoziții dar agentul economic a înțeles de 

bună voie să-și demoleze partea care contravenea regulamentului și 

atunci nu a mai fost nevoie de aplicarea Dispoziției de Primar.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am înțeles, mulțumesc! Spuneți că efectuați și măsurători 

sonometrice pentru situații în care e un disconfort acustic, mai ales după 

ora 22:00, și din câte mi s-a comunicat în luna decembrie la necesarul 

logistic al Poliției Locale a Municipiului București, ați menționat și 

sonometre, din acest punct de vedere, câte sonometre aveți în momentul 

de față, câte ar fi necesare, plus, înțeleg că este și un aspect legat de 

personalul care trebuie să fie calificat să le folosească, nu poate să fie 

orice angajat.  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

În momentul actual, dispunem de 2 astfel de aparate, noi am făcut o 

analiză, i-am întrebat inclusiv pe colegii care lucrează în teren cu aceste 

aparate, nu este nevoie de mai multe, solicitările pentru sonometrie nu 

sunt chiar atât de multe. Vizavi de calificare, într-adevăr e necesară o 

calificare în sensul acesta, dar din punctul meu de vedere, dacă mă 

întrebați eu o văd ca o situație similară cu alcool test-ul de la Poliția 

Rutieră, nu știu dacă dumnealor le trebuie o calificare extraordinară pentru 

a folosi acel alcool test, asemănător funcționează și sonometru, scoate un 

buletin. Din punctul meu de vedere, consider că nu trebuie o calificare 

superioară pentru așa ceva.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Întreb pentru că asta ne-a fost transmis de către domnul Rășică la 

niște discuții anterioare, că nu poate să răspundă la toate solicitările pentru 
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că are un singur om care poate să facă respectivele măsurători. Dar 

pentru că suntem pe subiectul sonometrelor, nu are neapărat legătură cu 

Centrul Vechi, anul trecut pentru bugetul pe anul 2023 am adresat niște 

solicitări Primăriilor de sector să bugeteze niște sonometre tocmai din 

discuțiile pe care le-am avut anul trecut cu domnul Rășică, care ne spunea 

că Polițiile Locale de sector cheamă Poliția Locală a Municipiului București 

să efectueze aceste măsurători și că nu poate să se împartă în tot orașul 

ținând cont că personalul nu este suficient și că Poliția Locală de sector 

are aceleași atribuții din acest punct de vedere. Voiam să vă întreb dacă 

ați observat o diminuare a solicitărilor de la sectoare pentru măsurătorile 

sonometrice care poate sunt datorate de faptul că și-au achiziționat 

respectivele echipamente. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Eu sunt la DGPLCMB de pe data de 02 octombrie 2023, nu am nicio 

solicitare până acum.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, și în final să ne spuneți cum putem noi să vă ajutăm, Autoritatea 

prin colaborarea cu celelalte instituții membre ale ATOP, și de asemenea 

în Consiliul General pentru că din ATOP fac parte 6 consilieri generali, și 

dacă aveți niște sugestii, propuneri cum vă putem ajuta pentru 

îmbunătățirea activității pe care o desfășurați în Centrul Vechi.  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Avem un proiect de hotărâre de CGMB, acest proiect vizează Planul 

de Ordine și Siguranță Publică pe anul 2024, în acest Plan, noi, Comisia 

de ordine publică vrem să schimbăm programul de ordine publică, în 

sensul că acum se lucrează în ture, schimbăm programul la opt ore, așa 

cum lucrează de altfel și Poliția Națională, am avea o creștere de 40% a 
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polițiștilor în stradă, și nu numai în Centru Istoric și în restul teritoriului, 

totodată am mai umblat un pic la traseele de deplasare având în vedere 

analiza și zonele de siguranță publică din Centrul Istoric, având în vedere 

și analiza stării infracționale pe anul 2023, astfel, ne propunem să fim mai 

prezenți în stradă și în acest mod să avem rezultate mai bune.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ca să îmi fie clar, doriți modificarea programului de lucru la ture de 

opt ore, sau de la ture de opt ore la ce fel de program? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

În momentul de față se lucrează în ture, adică lucrează 24 de ore pe 

trei schimburi un anumit număr de personal, după care trei zile stă acasă. 

Schimbând acest program, aducându-i la opt ore pe toți, avem o creștere 

a numărului de polițiști în stradă cu cel puțin 40%. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Este încurajator! Mulțumesc! Înainte să trecem la subiectul următor 

dacă mai sunt întrebări sau observații pentru domnul director pe acest 

subiect al Centrului Vechi? 

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

Hazarian sunt! Am și eu o întrebare! În organigrama care ne-a fost 

supusă atenției de către domnul primar general, am observat că se 

disponibilizau vreo optzeci și ceva de persoane de sărbători, nu era nici o 

perioadă foarte bine aleasă: Poliția Locală a constatat că are prea mulți 

oameni și că nu are nevoie de aceștia, sau dorea acea reorganizare ca să 

poată să angajeze alți oameni în locul lor? Care a fost logica, dacă ne 

poate spune domnul director? Mulțumesc! 
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Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Avem această Hotărâre de Guvern nr. 63/2010 care ne spune că 

numărul de lucrători din cadrul Poliției Locale trebuie să fie un lucrător la 

5000 de locuitori, având în vedere datele statistice la data când s-a 

întocmit proiectul de hotărâre privind reorganizarea, făcând această 

împărțire a numărului de locuitori a Municipiului București stabilit de 

Institutul Național de Statistică am ajuns la un număr de 433 de lucrători, 

în momentul de față suntem 514, de aici este diferența. Acea statistică era 

una parțială, între timp a mai apărut tot o statistică parțială pe anul 2023, 

nu o aveam pe aceea finală, numărul de locuitori este mai mic, s-ar putea 

să avem mai puțini indicatori.  

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

De la această lege există și niște excepții. Dumneavoastră vă 

încadrați pe acele excepții? Vă întreb pentru că părerea mea este că, cu 

cât sunt mai mulți polițiști locali în stradă, pot să facă prevenție mai bine. 

În momentul în care infractorii văd că poliție este prezentă pe stradă nu 

prea mai au atât curaj să acționeze. Nu vă puteți încadra pe acele 

excepții? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Nu avem excepții de la această regulă, să știți că nu am nicio 

problemă ca numărul de polițiști să fie mare, cu cât mai mulți, cu atât mai 

bine, dar nu avem ce să facem trebuie să respectăm legislația.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc, domnule director! Haideți să trecem la punctul următor 

cu privire la publicitatea stradală. Vă rog, aveți cuvântul! 
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Domnul Eduard-Valentin Stroe 

În domeniul afișajului stradal în cadrul Direcției Control avem 

Serviciul Control Lucrări Edilitare și Afișaj Stradal care exercită controlul 

privind lucrările de construire cu specific de publicitate, exercită controlul 

privind respectarea normelor legale privind afișajul publicitar, afișajul 

electoral și orice altă formă de afișaj/reclamă, constată contravenții și 

aplică sancțiuni pentru a aduce la starea de normalitate. În anul 2023 au 

fost soluționate 162 de lucrări, fiind efectuate 2.613 controale, au fost 

întocmite 32 de procese verbale de sancționare a contravențiilor la Legea 

nr. 50 privind autorizarea lucrărilor de construcții, la Legea nr. 185/2013 

privind amplasarea și autorizarea mijloacelor publicitare au fost întocmite 

22 de procese verbale de sancționare a contravențiilor, la HCGMB nr. 

488/2018 privind regulamentul local pentru autorizarea, construirea și 

amplasarea mijloacelor de publicitate au fost întocmite 14 procese verbale 

de constatare a contravenției în cuantum de 48.000 lei. Totodată, au fost 

desființate 3 structuri publicitare, 1.726 bannere verticale, 97 bannere și 

790 mijloace publicitare de mici dimensiuni amplasate ilegal pe domeniul 

public sau a căror amplasare nu mai respectă noile prevederi urbanistice. 

Au fost efectuate controale operative, periodice și tematice în ceea 

ce privește: verificarea legalității afișajului stradal; acțiuni de desființare 

bannere; acțiuni de desființare bannere verticale; acțiuni identificare 

persoane care lipesc afișe; acțiuni de verificarea legalității amplasării 

mijloacelor publicitare amplasate pe domeniul public/privat al Municipiului 

București. Cam acestea au fost activitățile și rezultatele în domeniul 

controlului afișajului stradal în anul 2023.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc! Dacă sunt întrebări, observații din partea colegilor?  
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Bună ziua, domnule șef al Poliției Locale! Aș vrea să reamintesc mai 

întâi întregului ATOP, dar și dumneavoastră faptul că acum trei - patru 

luni, nu mai știu cu exactitate, am ridicat problema publicității stradale într-

o ședință de Consiliu General iar domnul primar, mi-a spus că „nu are ce 

să facă, asta este, situația este scăpată de sub control”. Atenție, subliniez 

acest lucru, nu a spus că era nemulțumit de ce făcea să spunem, fosta 

conducere, ci că pur și simplu el consideră: ”statul s-a predat sau se 

consideră înfrânt”, nu are ce să facă, cam asta a fost declarația, credeți-

mă nu exagerez, probabil unii dintre colegii mei, consilieri își aduc aminte 

de interpelarea pe care i-am făcut-o domnului primar și de răspunsul 

domnului primar. Asta ca să stabilim puțin un context, deci eu cred că cel 

puțin pe domeniul ăsta, Primăria nu numai că nu își face treaba, dar și pe 

primar pare că nu îl interesează, ba chiar încurajează publicitatea stradală 

care încalcă legea, spunând că nu are ce să le facă. În mod concret, eu 

m-am legat atunci de publicitatea în zonele protejate dând exemplul celor 

două parcelări din Dorobanți, dintre cele mai râvnite unde conform 

reglementărilor nu ar trebuie să existe mijloace de publicitate, dar pe 

fiecare stâlp este agățat câte un banner vertical ca să începem cu partea 

de stâlp, deși nu este numai acel gen de publicitate, și eu am aceeași 

părere că există o mafie în această zonă, din moment ce nimeni nu 

acționează, din moment ce eu și cu dumneavoastră după ce se terminăm 

această ședință mergem la aceste două parcelări din Dorobanți care au 

un regim special și publicitatea este interzisă, vi se termină caietul de 

procese verbale, doar dacă mergem pe jos și dăm amenzi una după alta, 

prin urmare, nu am ce să vă cer aici, că e evident că primarul a avut așa 

într-o clipă de onestitate a spus adevărul „lucrurile sunt scăpate de sub 

control și nu vrem și putem să facem nimic”, că dacă ar fi dorit ar fi făcut 
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ceva sau v-ar fi transmis că are o problemă legată de lucrul ăsta. Un alt 

lucru, pentru că ați amintit de el, cel legat de afișe propriu zis, vă îndemn 

și pe dumneavoastră cum am mai îndemnat și alți oameni din executivul 

Primăriei și din zona Direcției de Cultură: poate începeți să aveți o ședință, 

nu e cazul să o facem la nivel de ATOP, sau măcar niște telefoane cu 

Teatrele subordonate Consiliului General, și Arcub-ul și nu numai, chiar 

instituțiile din cadrul Primăriei lipesc afișe pe toate gardurile și în locuri 

ilegale, dar asta ca să ne dăm seama în ce haos trăim. Din nou, dacă vreți 

oricând mergem, nu e nevoie decât de 20-30 de minute să ne plimbăm 

prin Centrul Vechi sau pe una din arterele importante din orașul ăsta și să 

constatăm cu ochii noștri niște exemple de afișe care poartă pe ele sigla 

PMB, și sunt lipite în niște locuri ilegale în care ar trebui să dați amenzi. 

Dar, din nou cum era aia? Am apăsat și eu pe filmare din greșeală, am 

dorit doar să vorbesc, să mă aud singur pentru că de făcut nu se face 

nimic de 20 de ani în acest domeniu și nu se va face. Ne facem că facem, 

spuneți că ați dat nu știu câte amenzi, domnule, nu se face, că dacă se 

făceau aceste lucruri nu se mai întâmplau, era foarte simplu. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Dacă îmi permiteți, este același lucru în cazul unor contravenții 

obișnuite, starea contravențională și infracțională va exista întotdeauna, 

asta nu înseamnă că în domeniul Legii nr. 61 nu se aplică amenzi, în orice 

alt domeniu, că în domeniul circulației nu se aplică amenzi, ele se aplică 

dar întotdeauna vor fi alții care săvârșesc contravenții, infracțiuni, așa este 

și în acest domeniu.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Vedeți dumneavoastră scopul acestor reglementări este să îndrepte 

lucrurile nu să dea de muncă unor oameni care apoi raportează statistic 

niște lucruri, așa cum faceți și dumneavoastră, proveniți dintr-o zonă de 
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ordine publică și mentalitatea este aceeași, mereu se prezintă statistici, 

nu statisticile sau ce-ai făcut este relevant, ci dacă fenomenul cu adevărat 

se simte că este altfel. Degeaba spui că ai dat amenzi, dar oamenii sunt 

tot acolo, pe mine nu mă încălzește că se dau amenzi, tocmai asta e o 

mentalitate greșită, că oamenii ajung și spun „îmi asum acele costuri și 

merg în continuare și îmi văd de treabă”, pe când rolul unor asemenea 

reglementări este să schimbe comportamente și nu să ne bucurăm că dăm 

amenzi și că sancționăm pe cineva. Dacă comportamentele nu se 

schimbă, eșecul este general, al celor care au reglementat și al celor care 

trebuie să supravegheze lucrurile astea. Sigur, creăm aparate pe care le 

plătim să se facă că muncesc, dar rolul nu este acela de a sancționa, ci 

repet, încă o dată, de a îndrepta acele lucruri pe care nu ni le dorim, sau 

să spunem „în București se poate afișa orice, pe oriunde, putem să 

parcăm în Centrul Vechi oriunde cu toții”, dacă merg cu dumneavoastră 

pe Blănari până la Stavropoleos vă spun că găsim 100 de mașini acum 

care sunt ilegal parcate și nu ce să caute acolo, să nu spuneți că le-ați dat 

amenzi, nici astăzi, nici ieri, nici alaltăieri, nici în ultimele 365 de zile, dacă 

s-ar da cu adevărat amenzi nu s-ar mai sta acolo. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Vă asigur că în Centrul Vechi nu sunt mașini, putem să mergem 

dacă vreți! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Oricând cu plăcere, nu vreau să facem show din treaba asta, dar vă 

spun că dacă ne plimbăm 30 de minute, identificăm cel puțin 50 de mașini 

care nu au ce să caute acolo.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, domnul Moraru, din punctul meu de vedere a punctat foarte bine, 

sunt întru totul de acord cu ce a spus, chiar dacă se dau aceste sancțiuni, 

și practic activitatea Poliției Locale cunoaște un anumit nivel raportat la 

numărul de nereguli din oraș, pare că sancțiunile sunt excepția, nu regula 

și asta nu ține numai de dumneavoastră că nu trebuie să vă gândiți că ne 

referim exclusiv la dumneavoastră, sunt mai multe instituții care trebuie 

să-și facă treaba, trebuie să transmită un mesaj, este și împărțirea aceasta 

administrativă a Bucureștiului și problema e mai complexă, dar așa cum 

spune și domnul Moraru ea ar trebui abordată mai întâi de la nivelul cel 

mai înalt, ca după aceea și structurile subordonate să acționeze în direcția 

care se dă. Acesta a fost și motivul pentru care am sugerat acest subiect, 

și vă mulțumesc că ați vrut să discutăm despre el pentru că într-adevăr 

chiar e o problemă cel puțin vizuală în București, pe lângă legalitate, pe 

lângă aspecte financiare, spune foarte mult despre cum dorim să arate 

orașul pe care cu toții îl parcurgem. Și eu aș avea niște întrebări dacă nu 

mai au alți colegi înaintea mea, respectiv: pe parcajele publice din 

legislația pe care o cunoașteți, cine are competențe cu privire la mijloacele 

de publicitate amplasate în parcajele publice? Am un exemplu concret în 

Piața Victoriei, în parcajul acela din mijlocul Pieței, are cel puțin patru sau 

cinci remorci care au pe fiecare parte câte un banner mare, plus mai sunt 

câteva mașini care sunt puse pe o porțiune care nu e nici parcare, nici 

stradă pe unde să circule mașini, e un spațiu al nimănui, se pare că al 

acelor cu mașini publicitare și chiar pe spațiul ăla, regulat sunt diverse 

campanii chiar cu mașini noi, se lansează model nou de la nu știu ce 

marcă și pun mașina acolo ca să fie văzută de zecile de mii de oameni 

care trec prin Piața Victoriei. Când am discutat la Parking mi s-a spus că 
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ei fac sesizări la Poliția Locală și că Poliția Locală după aceea trebuie să 

acționeze. Cum stau lucrurile? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Aici ne lovim de prevederile art.11 din Legea nr. 50, pentru acele 

amplasamente, există și trebuie obținut de la Primărie un aviz de 

amplasament. În ceea ce privește competența pe care Legea nr. 50 o 

împarte de data aceasta între Primăria Generală și Primăriile de sector, 

pentru Primăria Generală competența este pe zonele protejate, în celelalte 

zone fiind competente Primăriile de sector, cred că avizele de 

amplasament pentru acea locație se dau de la Primăria sectorului 1. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Adică ce spuneți dumneavoastră că acele remorci sunt tratate ca o 

construcție provizorie și de aceea sunt pe Legea 50, dar fiind pe niște 

parcaje care au fost dintotdeauna parcaje, cum ar putea să fie o 

construcție provizorie aprobată mai ales că parcările sunt în administrarea 

Companiei Parking, nu sunt pe domeniul public al sectorului 1. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, este aceeași situație ca în cazul oricărui chioșculeț, tonetă, 

trebuie acest aviz de amplasament, într-adevăr Parkingul se ocupă de tot 

ce înseamnă parcare publică în București, dar nu înseamnă că acolo este 

zonă protejată. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Practic, nu aveți competență.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Dați-mi voie să intervin! Eu cred că suntem luați de proști cu 

observația că, competența este la sectorul 1 sau mai știu eu care. Acel 
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spațiu, este un spațiu care este în administrarea unei Companii, lucrurile 

sunt destul de simple, Compania trebuie să ridice acele mijloace care nu 

plătesc parcarea și nu respectă regulamentul de parcare. În regulamentul 

de parcare se spune foarte clar că nu pot fi amplasate mijloace publicitare 

în spațiile administrate de Compania de Parking, deci este foarte clar. 

Apariția acestor mijloace de publicitate sub orice formă: pe roți, pe prisme, 

este ilegal. Mai mult decât atât, la punctul nr. 2, apropo de ce spunea și 

domnul primar că lucrurile sunt scăpate de sub control, dar că nu vrea să 

facă nimic, sau că nu îl deranjează, ceea ce înseamnă că nu vrea să facă 

nimic, v-aș propune un experiment: dacă eu și cu dumneavoastră, Moraru 

și cu Rigu ne luăm o mașină pe care o colantăm și vindem mere, dude, nu 

știu ce, avem în produs, vă garantez eu că într-o jumătate de oră dispare 

de acolo, ceea ce înseamnă că există o mafie și că doar ăia care trebuie 

să rămână acolo, rămân, vă garantez eu dacă cineva care nu a vorbit cu 

cine trebuie încearcă să facă lucrul ăsta este zburat de acolo, cei care stau 

cu acele mijloace acolo au înțelegeri și o spun răspicat, și toți ceilalți își 

găsesc tot felul de scuze și reglementări să se uite în altă parte pentru că 

știu că există niște înțelegeri pe dedesubt între cei care amplasează 

aceste mijloace publicitare în niște spații în care conform regulamentului 

aprobat de Consiliul General este interzisă publicitatea în parcările 

Companiei de Parking, simplu ca bună ziua, restul sunt vrăjeli pe care 

poate să le creadă cine vrea. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, și eu am văzut în regulamentul Companiei Parking că este 

interzisă publicitatea în parcări și de aceea am abordat subiectul cu 

directorul companiei care mi-a spus că a făcut sesizări la Poliția Locală, și 

că nu poate el să le ia pur și simplu, dar a transmis la Poliția Locală. Eu 

știind că e în administrarea Companiei de Parking, m-am gândit că Poliția 
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Locală înseamnă Poliția Locală a Municipiului București, dumneavoastră 

îmi spuneți că este vorba despre avizul de amplasament de la sectorul 1 

și că trebuie verificat și la Poliția Locală a sectorului 1, logic, mi se pare 

puțin probabil să fie așa, dar o să verificăm și acest aspect și o să întrebăm 

și la sectorul 1 ca să vedem dacă ei au vreo competență.  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

De la Parking noi nu avem sesizări în sensul ăsta, aș face o 

asimilare, dacă îmi permiteți, cu altă zonă, din punctul meu de vedere 

există aceeași anomalie, și anume Parcul Tineretului este în administrarea 

Primăriei Municipiului București, dacă Municipiul București prin ALPAB 

permite unor organizatori să desfășoare acolo diferite activități culturale 

care necesită amplasarea unor tonete pe roți, scene și așa mai departe, 

în mod paradoxal este nevoie de avizul Primăriei sectorului 3 pentru 

amplasarea acestora. Ne-am lovit de multe ori de problema expusă acum.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

O să verificăm, pe mine cel puțin mă interesează acest aspect și o 

să discut la sectorul 1 să văd dacă au dat astfel de avize. În ceea ce 

privește un mijloc de publicitate care e amplasat ilegal, odată ce facem 

sesizare la Poliția Locală care e procedura pe care o urmați în legătură cu 

acel mijloc publicitar? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Bineînțeles mergem la fața locului, verificăm, solicităm de la firma în 

cauză autorizația, și așa mai departe în funcție de documentele pe care ni 

le prezintă, dacă este vorba de zonă protejată știți foarte bine că orice 

construcție fără autorizare constituie infracțiune, este sesizat Parchetul 

competent. 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Și dacă se constată că e ridicată fără autorizare se ajunge la un 

referat înaintat primarului general pentru emiterea unei decizii de 

desființare. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, exact! În afară de faptul că este sesizat Parchetul competent 

întocmim acel referat și proiectul de dispoziție pentru desființare.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

În momentul de față aveți comunicate de către primarul general 

decizii de desființare ce trebuie puse în aplicare? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, nu am o situație exactă dar probabil că sunt, da.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și ultimul aspect din partea mea, apropo de acele afișe menționate 

de domnul Moraru lipite pe garduri, pe clădiri, există o practică a Poliției 

Locale a Municipiului București, să ia legătura cu organizatorii să-i 

sancționeze, să facă ceva în legătură cu acestea?  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, într-adevăr fenomenul este din ce în ce mai agresiv și vă spun 

că zilele trecute chiar pe Bulevardul Regina Elisabeta am văzut un domn 

care lipea fără niciun fel de rușine niște afișe despre un concert al unui 

renumit cântăreț de la noi din țară, cum îi depistăm, îi sancționăm, avem 

și monitorizarea video, încercăm pe cât putem să stopăm acest fenomen, 

se ia legătura și cu organizatorul respectivului eveniment și îl somăm să 

își strângă aceste afișe.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Sancțiunea o primește persoana care lipește afișul și organizatorul 

e somat să le desființeze, și dacă mergem peste trei zile și vedem că nu 

sunt desființate ce se întâmplă?  

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Sunt măsuri de sancționare și a acestui organizator. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Aveți posibilitatea legală să spuneți: „e numele tău pe afiș, înseamnă 

că e afișul tău, e pus într-o zonă unde nu ar trebui să fie și prin urmare 

primești contravenția asta”. 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Da, exact!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și observați atunci când urmați această procedură, că nu mai 

regăsiți afișe de la respectivul organizator, mi-ați spus mai devreme că se 

accentuează fenomenul, e mai agresiv, ați menționat în statistică dar nu 

am reținut, că ați dat niște sancțiuni, niște somații, de ce se accentuează 

fenomenul? 

Domnul Eduard-Valentin Stroe 

Un organizator investește în publicitate, știți foarte bine, pe lângă 

acele afișe, cred că au un calcul în buget și pentru o eventuală amendă, 

este calculată dinainte această sumă, probabil își asumă riscul și refuză 

să le dezlipească, vă spun și în concret, dacă doriți, acum câteva zile am 

avut o publicitate agresivă pe un concert al artistului Connect-R, deși au 

fost sancționați nu au vrut să le dea jos. 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Ar trebui să vedem care sunt sancțiunile și să vedem dacă e oportun 

să mărim respectivele sancțiuni, știu că avem și acea prevedere că se 

plătește jumătate din minimul prevăzut de lege în 15 zile. Eu nu mai am 

întrebări sau observații pe acest subiect, dacă din partea colegilor mai este 

ceva. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Dați-mi voie să intervin! Repet, până să facem ceva cu Connect-R 

sau cu cine să ocupă, el e imaginea, el e pe afiș, dar e o firmă 

organizatoare de evenimente, manageri care se ocupă de lucrurile astea, 

poate nici nu este Casa lui de Producție care se ocupă de evenimentul 

respectiv, dar mai întâi poate facem ceva chiar cu instituțiile Primăriei, ca 

să putem avea pretenția să ne legăm de alți oameni privați. Punctual, și o 

spun și aici ca să rămână într-un proces verbal, am spus asta din primul 

an de mandat și am repetat-o și acum în urmă cu doi ani și o mai spun 

acum, nu se dorește să se facă ceva pentru că există o soluție foarte 

simplă, mare parte din spațiile în care se desfășoară aceste concerte țin 

de Primărie, că este de la Perla Coroanei, stadionul Național, că e o altă 

sală care ține de toată zona asta de săli de spectacole și teatre care sunt 

în administrarea Primăriei, că e vorba de Sala Palatului sau de alte săli 

care țin de alte instituții, cu aceia se pot încheia niște protocoale, astfel 

încât Primăria poate să-și extindă un monopol de aproximativ 90% în 

spațiile în care se organizează concerte serioase în orașul ăsta, plus unde 

mai dă autorizații: Parcul Izvor sau cine știe pe unde și după aia iese cu 

scandal și să spună așa: „din moment ce noi avem cvasimonopol pe 

spațiile unde se desfășoară aceste evenimente, cine pune afișe aiurea, li 

se va desface contractul și evenimentul nu se mai ține în acea locație, și 

dacă sunteți recalcitranți și faceți asta în mod repetat, vi se dă și interdicție 
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pe mai mulți ani în a mai organiza evenimente în spațiile Primăriei și ale 

partenerilor care intră într-un asemenea acord”. Deci, este foarte simplu 

să-i potolești, dacă îți dorești. Părerea mea este că primarul nu știu cu ce 

se ocupă, sau dacă are vreun interes, sau el consideră că frumusețea 

orașului constă numai în a te lega cu lanțuri de niște clădiri vechi, dar restul 

poate să arate oricât de urât și de grotesc, plin de afișe și de publicitate 

aiurea în orașul ăsta. Repet, există o soluție foarte simplă prin care afișajul 

ăsta de spectacole să dispară de mâine, dar nu se dorește! 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Pe de o parte asta poate fi o soluție, dar, bineînțeles, trebuie să 

vedem legalitatea și dacă putem să stabilim o astfel de condiție pentru 

organizatori, pe de altă parte știu că e o problemă și cu locurile oficiale de 

amplasat afișe, adică nu există, Primăria Municipiului București nu are 

anumite zone, anumite mijloace de publicitate. Erau niște cilindri mari, 

înalți la un moment dat, ca să fie amplasate în mod egal, se înscriu 

organizatorii și atunci când solicită să le fie amplasate acolo afișele, știu 

că a fost un proiect de hotărâre cel puțin propus de către un coleg pentru 

a se stabili astfel de locuri, din păcate nu a trecut de executiv, e în discuție 

la executiv pentru a se stabili astfel de locuri, din câte știu sunt și în alte 

capitale europene.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Și ultimul lucru, domnule președinte ca să spunem lucrurile pe față 

până la capăt, la fel ca și cu parcările dar în zona de spectacole. Poate 

unii dintre dumneavoastră știți, vreau să spun foarte apăsat: la toate marile 

evenimente, spectacole nu vreau să dau nume de Untold sau orice 

altceva, există pachete de bilete care se oferă Primăriei, Guvernului, 

Ministerului, ăla sau ălălalt, bilete gratuite ca să se înțeleagă despre ce 

vorbim, nimeni nu mai vine să te controleze după aia că ai uns pe toată 
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lumea cu biletele gratuite la spectacolele alea, da? Asta apropo de ce 

toată lumea e fericită și nu se schimbă nimic în zona asta.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, dacă mai sunt alte intervenții sau observații? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul Rigu, știți despre ce vorbesc? Că inclusiv la nivelul 

Consiliului General se primesc bilete, da?  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, știu e o hotărâre de Consiliu General prin care se dau acele 

bilete.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu nu am pus mâna pe niciun bilet niciodată. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Este alegerea dumneavoastră, aveți posibilitatea să primiți prin 

hotărârea Consiliului General care a fost adoptată în mandatul trecut, 

2016-2020.  

Doamna consilier general Roxana Cantea 

Aș vrea să fac o completare, hotărârea respectivă este doar pentru 

Arena Națională.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, așa este. Am clarificat și acest aspect, s-a alăturat și domnul 

consilier general Hazarian. Dacă doriți să spuneți ceva în încheiere? 

Mulțumesc și pentru acest subiect, practic am epuizat primele două 

subiecte pe care le-am discutat cu domnul director Stroe, astfel că o să 
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trecem la punctul trei de pe ordinea de zi, respectiv: adoptarea Planului 

Strategic pe anul 2024. L-am transmis către dumneavoastră, observațiile 

pe care le am, sunt că se mențin în mare parte datele din anul 2023, 

obiectivele și indicatorii de performanță ai instituțiilor membre ATOP 

menționați în Planul Strategic anual sunt cele din 2023, pentru că o parte 

din instituții nu și-au adoptat aceste obiective și acești indicatori încă, iar 

cele care i-au adoptat și aprobat încă nu ni le-au comunicat ca să le putem 

insera, dar o să actualizăm acest Plan Strategic anual pe măsură ce 

primim aceste informații. În stabilirea obiectivelor ATOP pe anul 2024, am 

menținut ca și obiective generale aceleași obiective din 2023, respectiv: 

 dezbaterea principalelor provocări legislative și operaționale în 

desfășurarea activității membrilor Autorității; 

 sprijinirea activităților desfășurate de membrii Autorității; 

 discutarea evenimentelor din București și din jurul orașului cu 

impact asupra ordinii publice și luarea măsurilor/formularea 

recomandărilor cu privire la acestea; 

 organizarea unor ședințe de lucru cu cât mai multe instituții cu 

atribuții sau interes în asigurarea și menținerea ordinii publice; 

 identificarea, promovarea și/sau îmbunătățirea modalităților de 

colaborare între instituțiile cu atribuții în asigurarea și menținerea 

ordinii publice; 

 realizarea dezbaterilor publice, aici, în anul 2023 nu ne-am 

îndeplinit obiectivul dar rămâne pentru 2024; 

 îmbunătățirea și creșterea informațiilor comunicate public de 

către ATOP București, aici, și în anul 2023 am publicat mai multe 

informații pe site-ul Autorității, am populat site-ul Autorității cu 

informații pe care le-am considerat de interes și întotdeauna sunt 
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deschis la sugestiile dumneavoastră, și ce alte informații putem 

să publicăm acolo pentru cetățeni; 

 depunerea unor eforturi constante pentru obținerea unor fonduri 

și/sau materiale de către membrii Autorității pentru îmbunătățirea 

activității pe care o desfășoară. Chiar în aceste zile discutăm în 

cadrul Primăriei Municipiului București la proiectul de buget 

despre aceste solicitări de fonduri și materiale astfel încât să 

putem sprijini membrii.  

Ca și acțiuni concrete le-am menținut pe cele de anul trecut și am 

adăugat sprijinirea Poliției Locale a Municipiului București pentru 

îmbunătățirea activității în Centrul Vechi, și aici, o să vă rog în mod proactiv 

să veniți către noi atunci când aveți nevoie de sprijin, și în ce să constea 

acesta, și de asemenea, am adăugat, bazat pe discuțiile pe care le-am 

avut în a doua parte a anului trecut, să accentuam discuțiile cu autoritățile 

competente în vederea identificării unor soluții care să trateze cauza 

consumului de droguri, dar și îmbunătățirea activității instituțiilor în această 

privință. Aici, am avansa pe subiect și cu sprijinul reprezentanților 

comunităților care cunosc din perspectiva lor această problemă,  care sunt 

metodele care funcționează și cum ar trebui să fie abordat nu doar din 

punct de vedere instituțional, și aș aprecia dacă ar exista contribuții din 

partea dumneavoastră. Practic, acesta este Planul Strategic pentru anul 

2024, am dorit să îl discutăm acum în prima ședință pe anul 2024 ca să îl 

adoptăm la începutul anului, să îl comunicăm Consiliului General și 

instituțiilor membre cât mai repede, astfel încât măsurile pe care le 

stabilim, că sunt generale sau concrete să poată fi aplicate și luate în 

considerare încă de la începutul anului. Dacă sunt observații, intervenții în 

legătură cu Planul Strategic pe anul 2024? 
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Bun, atunci rugămintea mea este să trecem la votarea acestui Plan, 

astfel că vă rog ca pe rând să vă exercitați dreptul de vot, o să numesc eu 

persoana și după aceea o să vă exercitați votul, și o să rog secretariatul 

să noteze voturile. Votul meu este pentru, domnul Iliuță - pentru, domnul 

Hazarian – pentru, doamna Cantea – pentru, domnul Moraru – ca de 

obicei abținere, domnul Florescu – pentru, domnul Precup și-a exprimat în 

prealabil votul pe acest Plan Strategic, dumnealui a votat – pentru, la fel, 

domnul Berechet a participat la începutul ședinței, dar după aceea ne-a 

comunicat că trebuie să ajungă la Minister, în momentul de față nu știu 

dacă mai este online și ne aude ca să ne poată transmite votul dumnealui, 

domnul Berechet, ne auziți? O să revenim la domnul chestor pentru a-i 

afla votul. Doamna Ostacie - pentru, doamna Hristudor – pentru, doamna 

Enache – pentru, domnul Stegăroiu? Bună dimineața! sunt pentru! Și în 

final doamna Andreescu – pentru. 

Vă mulțumesc pentru toate voturile exprimate, cu 12 voturi pentru și 

o abținere, Planul Strategic pe anul 2024 al Autorității Teritoriale de Ordine 

Publică a Municipiului București a fost aprobat, vă mulțumesc! 

O să fiu principalul promotor al îndeplinirii Planului în raport cu 

instituțiile membre, și nu numai, cu toate instituțiile care ne pot sprijini în 

acest fel, dar, ca în fiecare an, am nevoie și de sprijinul și ajutorul 

dumneavoastră ca acest lucru să se întâmple. Dacă nu mai sunt alte 

aspecte pe care doriți să le discutăm sau să le menționați, vă mulțumesc 

pentru prezență și intervenții, și în special domnului director, declar ședința 

închisă. Vă doresc o zi frumoasă și un weekend plăcut! 

 

Ședința s-a încheiat la ora 10:15 


